
 
 

 

Motion av Sverigedemokraterna om droger i skolan och 
kommunens ansvar 
 

Det finns anledning att befara att problemet med droger i skolan har ökat. Då skolan är en kommunal 
institution, och skolelever befinner sig i kommunala lokaler, är problemet med droger i skolan också 
ett kommunalt problem och kommunen har ett delansvar för att lösa problemet. 

Skolan är en arbetsplats och därmed har också kommunen ansvar för elevernas arbetsmiljö. Detta 
innebär att även om drogproblemet som sådant flyttar utanför skolans område, har eleverna fått en 
förbättrad arbetsmiljö med mindre risker. 

Vi i Sverigedemokraterna Nacka har gjort en studie, där vi har intervjuat ett flertal unga personer med 
förankring i skolan och deras erfarenheter, då vi fått kännedom om allvarliga problem i skolan 
relaterade till droger. Våra frågesvar visar på att problemen är allvarliga, och att skolans respons är 
svag och otillräcklig. Skolan synes varken ingripa mot akuta problem, eller informera elever om risker 
med droger. 

Lärarna är inte förberedda för rollen att också arbeta mot narkotika, och synes inte heller medvetna 
om vilken omfattning som narkotikatrafiken har på skolan. Det är en förenkling att påstå att alla 
problem kommer utifrån, för vi har vittnesbörd om att elever på skolor också agerar kurirer och 
försäljare på sin egen arbetsplats, skolan. Hur det förhåller sig med utifrån kommande personer som 
spelar den rollen är oklart. 

Vi vill intensifiera kommunens arbete mot droger i skolan.   

Med anledning av ovanstående föreslår vi: 

att kommunen rekommenderar alla skolor att gå in i samverkan med polisen och söka efter gömda 
droger med knarkhundar när skolan är stängd. 

att kommunen rekommenderar alla skolor, kommunala som privata, att informera om droger, på ett 
övertygande sätt som klargör riskerna med droger. Målgruppen kan vara såväl elever som föräldrar.  
   

Esa Örmä, vice ordförande, Sverigedemokraterna  


